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درمکتب امام

منفورترین آدم دنیا
امــروز سر و کار مــا با این خبیث هاســت! با آمریکاســت. رئیس جمهور 

آمریکا بداند - بداند این معنا را - که منفورترین افراد دنیاســت پیش ملت ما. 

امروز منفورترین افراد بشر اســت پیــش ملت ما. یک همچو ظلمی به دولت 

اسلامی کرده است، امروز قرآن با او خصم است؛ ملت ایران با او خصم است. 

دولت آمریکا بداند این مطلب را.
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آیت الله مکارم شیرازی:
وای به حال دنیایی که

 سکاندارش افراد فاسد باشند
استاد درس خارج حوزه با اشاره به حملات ظالمانه عربستان 
سعودی به یمن، دنیای امروز را فاقد عواطف توصیف کرد و گفت: 
در انتخابات بعضی کشورها دو نفر که به فاسد بودن خود معترفند 
ادعــای رهبری بر دنیا را دارند، وای به حال دنیایی که این افراد 

بخواهند آن را رهبری کنند.
به گزارش خبرگزاری رســا، این مرجع تقلید در درس خارج با اشاره 
به حدیثی از نبی اکرم)ص(، گفت: بت ها ســاده ترین معبودهایی هستند 
که انسان می تواند آنها را بپرستد اما هوای نفس، درهم و دینار و مقام هم 
بت های دیگری هستند که برای رسیدن به لااله الاالله باید آنها را شکست.
وی با توجه به جنایاتی که در کشور یمن رخ می دهد، اظهار داشت: 
امروز بت درهم و دینار وسیله ای در دست عربستان سعودی است که به 
وسیله آن تمام سازمان های بین المللی را همان طور که می خواهد می خرد 
و قانع می کند؛ سعودی ها همه قوانین خدایی و اخلاقی را زیر پا گذاشته 

و در یمن و مناطق دیگر آتش افروزی می کنند.
آیت الله مکارم شــیرازی فضای مجازی، فســاد، خرابکاری و وسایل 
متلاشــی کردن خانواده ها را نیز به عنوان بت معرفی کرد و افزود: مقام 
هم بتی اســت که بسیاری از افراد برای نگه داشتن آن دروغ می گویند، 
افترا می زنند، فریب کاری می کنند تا مقام سیاســی یا غیر سیاسی شان 

را حفظ کنند.
استاد درس خارج حوزه یمن را صحنه امتحان تمام دنیای امروز قلمداد 
کرد و بیان داشت: دولت دیوانه عربستان سعودی نوزده ماه است که آدم 
می کشد، تخریب می کند و آتش می زند، کاش دیگران سکوت می کردند 

ولی متأسفانه کمک می کنند.
این مرجع تقلید ادامه داد: یکی از روزنامه های کشور انگلیس با آوردن 
آمار و ارقام کشــتار و آواره کردن مردم یمن انتقاد کرده است که دولت 
انگلیس بیش از دو میلیارد دلار به عربستان کمک کرده است؛ جای تأسف 
است که اینها علاوه بر اینکه اظهار هم دردی نکرده و اصول حقوق بشر را 

رعایت نمی کنند بلکه کمک می کنند.
وی در ادامه اشــاره یکی از حاضران مبنــی بر اینکه دولت انگلیس 
جواب داده است اگر ما نفروشیم دیگران می فروشند، اظهار داشت: لشکر 
ابن زیاد هم می گفتند که اگر گوشــواره دختر امام حسین )ع( را ندزدم 
دیگری می دزدند، این فرهنگ یزیدی است که در حال زنده شدن است.
آیت الله مکارم شــیرازی با اشــاره به فقدان عواطف در دنیای امروز، 
خاطرنشــان کرد: وقتی دولتی برای دو میلیارد دلار فروش اسلحه زن و 
مرد و کودک را آتش می زند مشــخص است که عواطف و اخلاق انسانی 

مرده است.
استاد درس خارج حوزه با اشاره به انتخابات ریاست جمهوری آمریکا، 
گفت: در انتخابات ریاست جمهوری بعضی کشورها چه خبر است، دو نفر 
که هر دو اعتراف دارند فاسد، دروغگو، آلوده و سابقه سوء دارند می خواهند 
سکاندار دنیا هم بشوند، وای به حال دنیایی که این افراد بخواهند بر آنها 

حکومت کنند و سکاندارش باشند.
این مرجع تقلید ادامه داد: وقتی دین نباشد نمی شود انتظار عواطف 
داشت، تا زمانی که دنیا به سمت تعلیمات انبیاء)ع( نرود وضع همین است، 
این طور است که افرادی مفسد و ظالم و پول پرست حاکم دنیا می شوند. 
دائمــاً دولتی دیوانه را تجهیز می کنند تا یمن را به ویرانه ای تبدیل کند؛ 

سؤال ما این است که آیا می خواهند بر روی ویرانه ها حکومت کنند؟
آیت الله نوری همدانی: 

سازش ناپذیری از اصول مهم اسلام
 و انقلاب است

اســتاد درس خارج حوزه بر لزوم مراقبت از نفوذ در کشور 
تاکید کرد و گفت: تسلیم ناپذیری یکی از اصول انقلاب است و ما 

نمی توانیم با دشمنان سازش کنیم.
بــه گزارش خبرگزاری حوزه، این مرجع تقلید در درس خارج فقه با 
اشــاره به اینکه عالمان بزرگ دین همواره در پیش از آغاز درس، به ذکر 
احادیث و مصیبت برای امام حسین)ع( در راستای تقویت معنویت اهتمام 
داشــتند، گفت: همواره پیش از آغاز درس حاج شیخ عبدالکریم حائری، 

برای امام حسین)ع( نوحه خوانی و ذکر مصیبت می شد.
وی با تاکید بر اینکه امروز آمریکا سرکرده استکبار است، ابراز داشت: 

مسلمانان باید نقشه های استکبار را بدانند.
استاد درس خارج حوزه با تاکید بر اینکه زیاده خواهی و خودبزرگ بینی 
در روح استکبار است، خاطرنشــان کرد: یکی از اقدامات استکبار ایجاد 
طوایف و قرار دادن آنها در مقابل یکدیگر است؛ برخی گروه ها نظیر وهابیت 

و بهائیت در اسلام توسط استکبار ایجاد شده اند.
آیت الله نوری همدانی تصریح کرد: از روزی که اســلام مطرح شــد، 
دشــمنان در مقابل اســلام خاضع نشــدند زیرا اســلام با زیاده خواهی 
و ســلطه طلبی مخالف اســت. این مرجع تقلید با تأکیــد بر لزوم عدم 
ســازش پذیری با استکبار، اظهار داشت: هیچ گاه نمی توان با دشمن کنار 
آمد و ســازش کرد چرا که اگر این گونه بود »ابوجهل و پیامبر)ص(« و 

»امام حسین)ع( و یزید« سازش می کردند.
وی بر لزوم مراقبت از نفوذ در کشور تاکید کرد و افزود: تسلیم ناپذیری 

یکی از اصول انقلاب است و ما نمی توانیم با دشمنان سازش کنیم.
آیت الله نوری همدانی گفت: حکومت دشمنان بر پایه انسان محوری، 
شهوت، غضب و فحشا است در حالی که حکومت ما به محوریت خدا، قرآن، 
وحی و معنویت اســت و این دو نوع حکومت هیچگاه نمی توانند سازش 
کنند. استاد درس خارج حوزه با تاکید بر اینکه باید مقابل زیاده خواهی و 
نفوذ ایستادگی کرد، تصریح کرد: اگر دشمن تحریم کرد باید اهل رمضان 

و اگر جنگ کنند اهل عاشورا باشیم.
آیت الله جوادي آملي:

رسانه ها و تریبون داران
 بد یکدیگر را نگویند

اســتاد درس خارج حوزه گفت: کساني که رسانه، تریبون یا 
مقام در دست شان است، نباید بد یکدیگر را بگویند، این غیبت 
کردن، تکذیب و این کذب یك زندگي جهنم گونه است، الان کمتر 
رسانه اي هست که از بد یکدیگر در امان باشند، این یك زندگي 

جهنمي است.
به گزارش خبرگزاري رســا، این مرجع تقلید در درس خارج تفسیر، 
در تفسیر آیات پایاني سوره مبارکه حجرات با اشاره به اینکه کساني که 
در بهشت هستند کینه کسي را در دل ندارند، ابراز داشت: درباره مردان 
متمدن و مؤمني که بهشتي وار زندگي مي کنند، دعاي آنان این است که 
خدایا کاري بکن که کینه کسي در دل ما نباشد، کساني که رسانه یا تریبون 
یا مقام در دست شان است، نباید بد یکدیگر را بگویند، این غیبت کردن 
و تکذیب و این کذب یک زندگي جهنم گونه اســت، الان کمتر رسانه اي 

هست که از بد یکدیگر در امان باشند، این یک زندگي جهنمي است.
وی گفت: اگر یک کسي گفت من مؤمن هستم، ما حق نداریم بگوییم 
تو مؤمن نیستي، چون از اسرار و از دل او خبر نداریم، اما ذات اقدس اله 
از دل او خبر دارد، لذا فرمود اگر کسي در مسافرت یا غیرمسافرت گفت 
من مؤمن هستم، شما حق ندارید بگویید او مؤمن نیست، نکند قصد سوء 
داشــته باشید و بخواهید مال او را بگیرید، ما وظیفه مان این است که تا 
کشف خلاف نشد، نباید بگوییم ایمان نیاورده اید، اما خداوند درباره برخي 
اعراب که گفتند ما ایمان آوردیم مي گوید شما ایمان نیاوردید بلکه اسلام 
آوردید، خداوند از اســرار دل ها آگاه اســت و چنین حقي دارد که بگوید 

تو ایمان نیاورده اي.
آیت الله جوادي آملي با اشاره به اینکه انسان بدون سرمایه خلق نشده 
است، خاطرنشان کرد: درس هاي حوزه و دانشگاه هیچ کدام از اول خلقت 
با ما نبوده است، کسي که به دنیا آمده، نمي داند که آتش گرم و یخ سرد 
اســت، اینها را با تجربه مي فهمد اما این طور نیســت که درونش خالي 
باشــد، این علوم حقیقي را در درونش گذاشتیم، حالا اینکه وارد حوزه و 
دانشــگاه مي شود، باید علمي تهیه کند که با صاحبخانه هماهنگ باشد، 
اگر این مهمان با صاحبخانه هماهنگ نبود، مشکل زا مي شود، اگر در دل 
بســته بود، کجا انبیاء)ع( مي توانند سخن خود را بگویند، قرار نیست که 

انبیاء)ع( معجزه کنند.
اســتاد درس خارج حوزه با اشاره به اینکه هیچ کسي با قلب بسته به 
دنیا نمي آید، ادامه داد: کلید قلب به دست خود انسان است، اگر به سمت 
خدا بگرداني باز مي شــود و اگر به سمت شیطان بگرداني بسته مي شود، 
براي همین هم گفته اند که دعا کلید است و مفتاح است همین است، این 

به دست خود ما است و بنابراین نه اختصاص به اعراب و نه عجم دارد.

شاخصه های بینش
 معنوی ومادی

در طول تاریخ، همواره دو بینش در میان انسان ها وجود داشته 
و دارد،در بینش اول، انسان ها خودشان را با اندک تفاوت هایي در 
ردیف حیوانات دیگر به شــمار مي آورند؛ لذا تنها به دنبال حفظ 
امنیت، تأمین غذا و ارضاي نیازهاي جنســي هســتند و تلاش 
مي کنند که بیشتر زنده بمانند، راحت تر زندگي کنند و بهتر لذت 
ببرند. به سختي مي توان در رفتار افرادي با این بینش، عنصری 

دیگر یافت که فراتر از اینها باشد.
در بینش دیگر که بینش انبیاء الهي نیز هست، فرد، بدن خود 
را مَرکبي مي داند که باید براي رسیدن به وطن دائمي و جاودانه از 
آن بهره برد و در مسیري حرکت کند و البته همه نیازهاي منزل 
ابدي را نیز باید در طول مســیر فراهم کند؛ اگر در این مســیر، 
وســائل مورد نیاز منزل دائمي، تهیه نشود، دیگر بعد از رسیدن، 
نمي توان تلاش کرده و وسایل مورد نیاز را تأمین کرد. در واقع، 
آن منزل، مانند فصل برداشــت است که دیگر نمي توان چیزي 

کاشت، بلکه تنها هر آنچه کاشته شده را مي توان برداشت کرد.
ما نیــز بالاخره باید یکي از این دو بینش را انتخاب کنیم،بر 
اســاس بینش اول طبیعي است که باید تا آنجا که ممکن است 
از زندگي لذت برد و از هر راهي براي زندگي راحت تر بهره برد؛ 
دیگر گناه و جنایت و فســاد و نظایــر آن معنا ندارد؛ بلکه آنچه 
مهم اســت لذت بردن از زندگي است، چرا که این زندگي تمام 
شدني است و باید از همین فرصت محدود، نهایت استفاده را برد.

طبق این بینش، حقوق بشر، صلح و امنیت و نظایر آن، دروغي 
بیش نیســت، بلکه دام هایي است تا با سوء استفاده از آنها بتوان 
به لذت بیشتري رســید. اگر این بینش را پذیرفتیم، باید سعي 
کنیم خوب بخوریم، خوب لذت ببریم و حتي در صورت امکان از 
دیگران نیز سوء استفاده کنیم تا از منافع آنها بهره مند شویم. طبق 

این بینش، هدف آفرینش، پوچ و تنها لذت بردن عده اي است.
اگر بینش دوم را پذیرفتیم، باید پایه هاي این بینش و فکر را 
در خودمان درست کنیم، بدانیم چرا آفریده شده ایم؟ خداوندي 
که هیچ کمبود و نیازي ندارد، چرا ما را آفریده اســت؟ هدف از 

خلقت ما چیست و ما براي رسیدن به هدف چه باید بکنیم؟
بر اســاس این بینش، همه وسایل و تجهیزات به عنوان ابزار 
نگریسته مي شود. کمک به دیگران، عدالت، جلوگیري از فساد و 
نظایر آن، وقتي به عنوان ارزش مطرح مي شود که، نگاه به دنیا، 

نگاه ابزاري باشد و زندگي دیگري در کار باشد. 
هرکسي باید بینش خود را مشخص کند،اگر این مسئله روشن 
شد، بســیاري از ابهام ها برایمان حل مي شود؛ حتي اگر با ظلم، 
مقابله مي کنیم نیز نه براي راحتي، بلکه براي آن اســت که خدا 
مي گوید و حتي اگر لازم باشد حاضریم مجروح یا کشته شویم.

راه انبیاء با راه مخالفینشان، کاملا متفاوت است،البته ممکن 
است، این دو راه، نقاط تقاطع و برخوردي با یکدیگر داشته باشند، 
اما این به معناي یکي بودن مســیر و هدف نیست. هر دو از دنیا 
اســتفاده مي کنند، اما یکي دنیا را به عنوان هدف و دیگري دنیا 

را به عنوان ابزار مي نگرد.
ائمه اطهار؛ الگوهای کامل بشریت

 مي دانیــم که پیروان پیامبر)ص( کمابیش اختلافاتي دارند؛ 
بهترین کار براي مصون ماندن از اشــتباه در این مسیر، انتخاب 

راهنماي کامل و سالم و الگوگیري از آنان است.
مهم ترین عامل تربیتي در اشخاص الگوپذیري است. ما پیروان 
پیامبــر)ص(، الگوهایي همچون اهل بیت)ع( را داریم که پیامبر 
عــلاوه بر ابلاغ وحي، بــا معرفی این الگوها و توصیه به رجوع به 
آنها، حتي راه صحیح را براي ســال هاي بعد نشــان داده است. 
جالــب اینکه این دوازده امام معصوم)ع(، هر کدام در شــرایطي 
خــاص زندگي کرده و در واقع آنها الگویي کامل براي زندگي در 

هر شرایطي هستند.
خداوند متعال بر ما منت گذاشته  هم، راه هاي کلي را کاملا 
بیان کرده و هم الگوهاي عملي را در شرایط مختلف و در مواجهه 
با دشمنان و شیاطین مختلف، به ما نشان داده تا بتوانیم مسیر 
خود را در شرایط مختلف و در مواجهه با موضوعات مختلف بیابیم.

زیارت معصومین
 عامل نزدیکی و تشبه به ایشان

اگر از شما بپرسند چرا شما از اروپا براي زیارت امام رضا)ع( 
آمده اید؟ عاقلانه ترین جواب این است که گفته شود ما مي خواهیم 
رابطه مان را با این الگوي زندگي محکم کنیم. چون این زیارت ها، 
رفتار قلبي ما را با امام رضا)ع( مستحکم تر مي کند و این یک امر 
طبیعي اســت؛ شما با هر دوستي که رابطه بیشتري برقرار کنید 
و دوســتي تان را در عمل نشان دهید، رابطه قلبي بیشتري بین 
شما حاصل مي شود. حال اگر عده اي راهي طولاني را براي زیارت 
آرامــگاه فردي طي کنند، قطعا این رابطه قلبي عمیق تر خواهد 
شــد و این امر در تمام زندگي آنها و بلکه در نســل آینده شان 

تأثیرگذار خواهد بود.
زیارت امام)ع( سبب ایجاد محبت به او و محبت بیشتر نسبت 
به ایشان سبب ایجاد شباهت به ایشان مي شود، سعي کنیم که 
خود را به نحوه زندگي ایشان نزدیک کنیم؛ سخنانشان را شنیده 

و از آنها استفاده کنیم.
همه ائمه)ع(، مصداق کامل صفات نیکو هستند، اما هر کدام 
به اقتضاي شرایط، صفت و خصوصیتي در آنها بیشتر نمود داشته 
است و امام رضا)ع( معروف به رأفت و مهرباني هستند. لذا طبق 
روایات هر کس به زیارت ایشــان برود، در برزخ، امام رضا)ع( به 
دیدار وي مي آید. روز قیامت نیز امام رضا)ع( دست شیعیانش را 
گرفته و به بهشــت مي برد؛ لذا قدر حضور و زیارت خود را بهتر 

بدانید.
سخنرانی آیت الله  مصباح یزدي )دام ظله( در دیدار 
جمعي از شیعه شدگان کشورهاي مختلف اروپایي؛ قم؛ 
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زلال بصیرت روزهای  پنج شنبه منتشر می شود.

ســخنگوی شــورای نگهبان گفت: طرح 
از  انتخابات مجلس  قانون  استفساریه ماده52 
سوی شورای نگهبان مورد ایراد قرار گرفت و 

به مجلس برای اصلاح فرستاده شد.
به گزارش میزان ، عباسعلی کدخدایی سخنگوی 
شورای نگهبان در نشســت خبری که در نمایشگاه 
مطبوعات برگزار شــد اظهار کرد: درجلسات برگزار 
شده از سوی شورای نگهبان طرح تبصره 4 استفساریه 
ماده 52 قانون انتخابات مجلس از سوی شورای نگهبان 

مجددا مورد بررسی قرارگرفت.
وی افزود : براساس بررسی مجدد شورای نگهبان 
این استفساریه ازسوی اعضا دوباره با ایراد قبلی روبرو 
شد زیرا اعضای شورای نگهبان معتقد بودند که این 
طرح ســبب محدود کردن حق نظر شورای نگهبان 

مغایر اصل 99 است.
سخنگوی شورای نگهبان تصریح کرد: همچنین 
اعضای شــورای نگهبــان ایراد جدیــدی را بر این 
استفســاریه مطرح کردند و آن ایــن بود که در این 

استفساریه دو تاریخ ذکر شده است.
کدخدایی در ادامه خاطر نشــان کــرد: مصوبه 
تاسیس مراکز آموزشی و پرورشی که از سوی مجلس 
به شــورا ارسال شده بود دارای ایرادات فراوان بود از 
این رو مجددا برای اصلاح به مجلس بازگردانده شد.

کدخدایی در پاسخ به سوال خبرنگاری پیرامون 
اینکــه اگر نمایندگان مجلس با اصلاح ایرادات طرح 
استفساریه ماده 52 انتخابات موافقت نکنند شورای 
نگهبان چه اقدامــی را انجام خواهد داد اظهار کرد : 
طبیعتا هر مسیری که طبق قانون صورت گیرد شورای 
نگهبان تابع آن خواهد بود و طبق قانون عمل می کند.

وی درباره ارسال طرح استفساریه ماده 52 قانون 
انتخابات مجلس به مجمع تشخیص مصلحت نظام در 
صورت وجود اختلاف میان شورای نگهبان و مجلس 
تصریح کرد: درحال حاضر با توجه به ابهاماتی که از 
سوی اعضای شورای نگهبان مطرح شده است امکان 
بررسی طرح استفســاریه ماده 52 انتخابات مجلس 
در مجمع تشــخیص مصلحت نظام وجود ندارد ولی 
شورای نگهبان در هر صورت تابع قانون است و از آن 

تبعیت می کند.
وظیفه مجلس و دولت درباره سیاست های 

کلی انتخابات 
سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوال 
خبرنگاری پیرامون اینکه آیا دولت لایحه ای را 

درباره سیاستهای کلی انتخابات ارائه داده است 
اظهار کرد: البته در بحث سیاستهای کلی دولت 
محترم و مجلس وظایف قانونی برای ارائه طرح 
و لایحه دارند که این مســیر طبق گزارشی که 

دوستان اعلام کردند در حال اجرا است.
همچنین به گزارش تسنیم کدخدایی پیرامون 
رویکرد شورای نگهبان درباره سیاست های کلی 
انتخابات اظهار کــرد: به جز بند 5 ماده 10 این 
سیاست ها وظیفه ای در این زمینه به عهده شورای 
نگهبان نیســت ، مصادیقی بــرای تعیین رجل 
سیاسی در سیاســت های کلی به عهده شورای 
نگهبان قرار گرفته که با نظرخواهی از مردم در 
مرکز پژوهش های شورای نگهبان این موضوع 

درحال بررسی اســت و درصورتی که به نتیجه 
برسیم ، آن را اعلام می کنیم.

شورای نگهبان تحت تاثیر فشار ها 
قرار نخواهد گرفت 

کدخدایی در پاسخ به سؤالی پیرامون اینکه آیا 
شورای نگهبان در بررسی صلاحیتها تحت فشار 
قرار می گیرد یا خیر، اظهار کرد: شورای نگهبان 
تاکنون تحت تأثیر فشارها در بررسی صلاحیتها 
قرار نگرفته و از این به بعد هم قرار نخواهد گرفت.

وی در ادامــه درباره نظــر مجلس پیرامون 
نظارت استصوابی شــورای نگهبان و تفسیرش 
از اصل 53 قانون اساسی گفت: شورای نگهبان 
همچنــان این نظــر را دارد که بعد از بررســی 
اعتبارنامه کاندیداهای مجلس می تواند اظهارنظر 
کند؛ شــورای نگهبان هیــچ گاه پس از تصویب 
اعتبارنامه ها برای بررسی صلاحیت کاندیداهای 

مجلس ورود نکرده است.
کدخدایی همچنیــن در واکنش به اظهارات 
هاشمی رفسنجانی درباره نحوه رد صلاحیت خود 
در انتخابات سال 92 و نقش وزیر وقت اطلاعات در 
این زمینه گفت: ما حاضریم تمام مذاکرات شورای 
نگهبان و نه فقط مذاکرات جلسه بررسی صلاحیت 
آقای هاشمی رفسنجانی را در صورتی که به حرمت 

کسی خدشه وارد نشود، منتشر کنیم.
سخنگوی شورای نگهبان همچنین درپاسخ 
به ســوال دیگری در رابطه با فتنه اظهارداشت: 
فتنه مسئله ای نیست که به راحتی فراموش شود 
و به عنوان یک ملاک در بررســی صلاحیت ها 

خواهد بود.

سخنگوی شورای نگهبان : 

طرح استفساریه ماده 52 قانون انتخابات
به دلیل مغایرت با اصل 99 قانون اساسی رد شد

عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: 
هر میزان که نقطه اتکای یك کشور از داخل 
به خارج جابجا شود به همان میزان منافع ملی 

به خطر خواهد افتاد.
به گزارش فارس، ســعید جلیلی عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام  عصر چهارشنبه در دانشگاه 
رازی کرمانشــاه گفت: در اسلام ناب همانطور که 
ولایت و نماز پایه دین اســت، توده های مردم نیز 

تکیه گاه دین نامیده می شود.
وی با بیان اینکه جمهوری اسلامی یعنی باور به 
ایمان توده های مردم، افزود: تجربه جمهوری اسلامی 
نشان داد باورهای مردم می تواند تولید قدرت کند.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام خاطرنشان 
کرد: ترس دشمن از قدرت بزرگی است که بر مبنای 

ایمان و باور ملت ما شکل می گیرد.
جلیلــی افزود: امید حاصل ایمان، قیام و عمل 
اســت نه توهم و تــرس و نشســتن! امید یعنی 
بــاور به توانایی های خــود و تخدیر یعنی یاس از 

توانمندی های داخل.

عضو شورای عالی امنیت ملی در ادامه با تاکید 
بر اینکه »ایمان« قدرتی تولید می کند که اتفاقات 
بیرونی نمی تواند ساختار محاسبات شما را به خطر 
بیانــدازد، گفت: از برکات اتــکا به توانمندی های 
داخل آن است که اتفاقات بیرونی نمی تواند ساختار 

محاسباتی شما را به هم بریزد.
وی ادامه داد: هــر میزان که نقطه اتکای یک 
کشور از داخل به خارج جابجا شود به همان میزان 

منافع ملی به خطر خواهد افتاد.
جلیلی تصریح کرد: خســارت بیش از آنکه در 
جابجا شدن آب سنگین و مواد هسته ای از داخل 
به خارج باشد آن است که گرانیگاه و نقطه اتکا به 

خود به سمت وعده های دشمن جابجا شود.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در پایان 
افزود: کنسرت »ما نمی توانیم« است که به الاغ ها 
دل می بندد و از فیلها نگران می شــود. باید جلوی 
کنسرت ما نمی توانیم را گرفت؛ چه کلینتون آن را 
رهبــری کند چه ترامپ با ترامپتش به آن هیجان 

بدهد!

معاون اول رئیس جمهور در مراسم معارفه 
وزیر جدید ورزش با بیان اینکه بخش ورزش 
نقش پراهمیتی در تقویت سرمایه های اجتماعی 
دارد، گفت : دولت باید سیاستگذاری مناسبی در 

بخش ورزش انجام دهد.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری 
اســحاق جهانگیری معاون اول رئیس جمهور عصر 
دیــروز در آییــن تکریم وزیر ســابق و معارفه وزیر 
جدید ورزش و جوانان اظهار داشت: فضای سیاسی، 
اقتصادی، فرهنگی و اجرایی کشور باید فهم درستی از 
جامعه جوان و اقتضائات آن داشته باشد و سازوکاری 
طراحی کند که قادر باشــد به نیازهای جامعه جوان 

کشور پاسخ دهد.
معاون اول رئیس جمهور با تأکید بر اینکه ورزش 
در جهان امروز بر همه عرصه ها تأثیرگذار است گفت: 
ورزش بر سیاســت، اقتصاد، فرهنگ و همه شئونات 
کشور تأثیر تعیین کننده دارد و این یعنی دولت باید 

سیاستگذاری مناسبی در بخش ورزش انجام دهد.
جهانگیری با تأکید بر اینکه باید با جدیت به جامعه 
جوان کشور بپردازیم و مســائل مرتبط با جوانان را 
ساماندهی کنیم، افزود: آقای سلطانی فر باید به موضوع 
جوانان به عنوان یک موضوع جدی توجه کند و حل 

مسائل مرتبط با جوانان را در دستور کار قرار دهد.
وی ادامــه داد: جمعیت جــوان بخش زیادی از 
جامعه ایرانی را تشــکیل می دهد و جوانان ســهم 
تعیین کننده ای در کشــور دارند، بــه همین دلیل 
رســیدگی به مســائل جوانان باید با سازوکارهای 

مناسب دنبال شود.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه از ورزشکاران به 
عنوان گروه های مرجعی یاد کرد که مورد توجه مردم 
هستند و گفت: ورزش بر سیاست، اقتصاد، فرهنگ 
و همه شئونات کشور تأثیر تعیین کننده دارد و این 
یعنی دولت باید سیاســتگذاری مناسبی در بخش 

ورزش انجام دهد.

امور  در  رئیس مجلس  ویژه  دســتیار 
وزیر خارجه  بین الملل در دیدار معــاون 
دانمارک گفت: درعرصه بحران های مختلف 
منطقه سیاستمداران و دیپلمات های جهان 
کند حرکت می کنند ولی سرعت تحولات 

بالا است.
به گزارش خانه ملت حسین امیرعبداللهیان 
در دیدار معاون وزیر خارجه دانمارک با اشــاره 
به مسائل منطقه از جمله سوریه، افزود: آمریکا 
در مذاکرات صلح سوریه به مسئله امنیت پایدار 
توجه نمی کند؛ اما از تروریسم به عنوان تاکتیک 

استفاده می کند.
وی گفت : اگر گروهی هســتند که خود را 
مخالف دولت »بشاراسد« می خوانند پس به چه 
دلیل به مکان هایی چون بیمارســتان و مدرسه 

حملــه می کنند و باعث مرگ افراد غیرنظامی و 
بی گناه می شوند؟ اینها تروریست و مورد حمایت 

خارجی هستند.
دستیار ویژه رئیس مجلس در امور بین الملل 
در ادامــه به تلاش های گروه حمایت بین المللی 
از سوریه اشــاره و تاکید کرد: باید به دنبال راه 

حل سیاسی واقع بینانه برای بحران سوریه بود.
وی با اشاره به ســفر اخیر قائم مقام وزارت 
خارجه سوریه به ایران افزود: دولت »بشار اسد« 

نیز آمادگی راه حل سیاسی را دارد.
وی یکی ازمشــکلات خاورمیانه را ســرعت 
ایجاد بحران ها در منطقه خواند و افزود: درعرصه 
بحران های مختلف سیاستمداران و دیپلمات های 
جهان کند حرکت می کنند ولی سرعت تحولات 

بالا است.

جنوب یمن  
محل مهمی در اشاعه تروریسم

امیرعبداللهیان به مسئله یمن نیز اشاره کرد 
و خواستار توجه بیشتر کشورها به بحران تداوم 

تجاوز سعودی و فاجعه انسانی در یمن شد.
وی از جنــوب یمن به عنــوان محل مهمی 
در اشاعه تروریسم نام برد که می تواند از طریق 
دستیابی به مسیرهای آبی برای تمامی کشورهای 
دنیا ایجاد خطر کند.وی افزود: آمریکایی ها همواره 
درکنار حمله نظامی عربستان علیه یمن حضور 
داشــته اند.لونه ویســبورگ معاون وزیرخارجه 
دانمارک نیز ضمن اشاره به روابط خوب دوکشور 
و به ویژه در زمینه دیپلماسی پارلمانی به شرایط 
امروز ســوریه اشاره کرد و خواستار توسعه صلح 

پایدار در سوریه شد.

وزرای خارجه ایران و رومانی در پایان 
دور اول مذاکرات در بخارست دو یادداشت 
تفاهم در زمینه تداوم رایزنی های سیاسی 
و همچنین لغو روادید دیپلماتیك را امضا 

کردند.
به گزارش فارس، محمدجــواد ظریف وزیر 
امور خارجه ایران که به منظور دیدار و گفت گو 
با مقامات رومانی و در پاســخ به دعوت همتای 
رومانیایی خود سه شنبه شب به بخارست سفر 
کرد ، دیروز پس از پایان دور اول گفت وگوهایش 
با همتای رومانیایی ، دو یادداشت تفاهم در زمینه 
تداوم رایزنی های سیاسی و همچنین لغو روادید 
دیپلماتیــک را به همراه لازار کومانســکو وزیر 

خارجه رومانی امضا کرد.
دو طــرف پس از آن در نشســتی خبری به 

تشریح جزییات گفت وگوهایشان پرداختند.
گفتنی اســت محمدجواد ظریف وزیر امور 
خارجه کشورمان که بعدازظهر دوشنبه 17 آبان 
ماه به منظور دیدار و گفت وگو با مقامات لبنان و 
پس از انتخاب میشل عون به عنوان سیزدهمین 
رئیس جمهور لبنان راهی بیروت شده بود ، طی 
دو روز حضور در لبنان با مقامات این کشور درباره 
گسترش مناسبات دوجانبه و تحولات منطقه ای 

و بین المللی به گفت وگو پرداخت.
ظریف در ادامه این سفر پس از ترک بیروت 
در ســاعات پایانی سه شــنبه شب و در سفری 
دوره ای به ســه کشــور اروپایی وارد بخارست 

پایتخت رومانی شد.
وی قرار است پس از رومانی به چک و از آنجا 

به اسلواکی سفر کند.
ظریف در سفر به این سه کشور واقع در مرکز 
و شرق اروپا با مقامات این کشورها ابعاد مختلف 

مناسبات دوجانبه را بررسی خواهد کرد.
»لازار کومانسکو« وزیر خارجه رومانی اسفند 
1394 در پاسخ به دعوت همتای ایرانی خود و به 
منظور انجام سفری سه روزه به تهران آمده بود.

فرمانده نیروی زمینی سپاه اعلام کرد که 
پایگاه های جدید هوانیروز ســپاه در سطح 

کشور در حال ایجاد است.
ســردار محمد پاکپور فرمانده نیروی زمینی 
ســپاه در گفت وگو با فارس، با اشــاره به تشکیل 
یگان هوانیروز سپاه، اظهار داشت: یکی از ابزارهای 
مهم جنگ های امروزی حوزه پهپادی و بالگردی 
است که نیروی زمینی سپاه این دو تخصص را در 

اولویت خود قرار داده است.
پاکپور تأکید کرد: پیشرفت های خوبی در حوزه 
بالگردی و پهپادی در نیروی زمینی سپاه داشته ایم.
وی ادامه داد: در حال حاضر رصد کلیه مناطق 
مرزی اعم از جنوب شــرق، غرب،  شمال غرب و 
حتی شمال شرق توسط پهپادهای نیروی زمینی 
سپاه صورت می گیرد که به صورت 24 ساعته در 

حال فعالیت هستند.

فرمانده نیروی زمینی ســپاه تصریح کرد: ما 
قراردادهای خوبی نیز در داخل و با صنعت داخلی 
و با وزارت دفاع در حوزه بالگردی داریم و ســال 
گذشته چهار فروند بالگرد از وزارت دفاع خریداری 

کردیم.
پاکپــور همچنیــن در پایان اعــلام کرد که 
پایگاه های جدید هوانیروز در ســطح کشــور در 

حال ایجاد است.

جهانگیری در مراسم تودیع و معارفه وزیر ورزش:

نیازمند ساماندهی مسائل مرتبط با جوانان
و سیاستگذاری مناسب در حوزه ورزش هستیم

جلیلی در دانشگاه رازی کرمانشاه:

اتکاء به خارج منافع ملی را به خطر می اندازد

توسط وزرای خارجه دو کشور
 صورت گرفت

امضای یادداشت تفاهم 
لغو روادید دیپلماتیک 

بین ایران و رومانی

سردار پاکپور:

پایگاه های جدید هوانیروز سپاه در حال ایجاد است

امیرعبداللهیان در دیدار معاون وزیرخارجه دانمارک:

سیاستمداران و دیپلمات های جهان
کُندتر از تحولات منطقه حرکت می کنند

نهاد دیده بان هسته ای سازمان ملل متحد در 
گزارش جدید خود روز چهارشنبه بار دیگر پایبندی 

ایران به تعهداتش تحت برجام را تأیید کرد.
به گزارش فارس، یوکیا آمانو ، مدیر کل آژانس 
بین المللی انرژی اتمــی در گزارش فصلی جدید 
خود درباره توافق هســته ای ایران و گروه 1+5 بار 
دیگر پایبندی ایران به تعهداتش تحت این توافق 

را تأیید کرد. 
ایــن گــزارش تصریــح می کنــد ایــران به 
محدودیت های تعیین شده در برجام درباره میزان 
غنی ســازی اورانیوم و تعداد سانتریفیوژها پایبند 

بوده است. 
به رغم ایــن، آژانس در گــزارش جدید خود 
مدعی شده میزان ذخائر آب سنگین ایران اندکی 
از محدودیت های تعیین شــده در توافق هسته ای 

فراتر رفته است. 
توافق هسته ای میزان مجاز ذخائر آب سنگین 
ایران را 130 متریک تنُ )معادل 143/3 تنُ( تعیین 
کرده اســت؛ آژانس مدعی شده میزان ذخائر آب 
ســنگین ایران 0/1 متریک تنُ از حد مجاز بیشتر 

بوده است. 
ایران بــه اطلاع آژانس رســانده قصد دارد 5 
متریک تنُ ذخیره آب سنگین خود را به کشوری 

که مشخص نکرده صادر کند. 
در گزارش آژانس آمده اســت: »در 25 اکتبر 

2016 آژانس تأیید کرد که میزان ذخائر آب سنگین 
ایران به 130 متریک تن رسیده است. در 2 نوامبر 
2016، دبیر کل سازمان ملل متحد نگرانی خود را از 
میزان ذخائر آب سنگین ایران به علی اکبر صالحی، 
معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی این 

کشور اعلام کرد.«
در ادامه این گزارش آمده اســت: »در 8 نوامبر 
2016، راســتی آزمایی آژانس نشان داد که میزان 
ذخائر آب ســنگین ایران بــه 130/1 متریک تن 
رسیده است. ایران در نامه ای به آژانس در 9 نوامبر 
برنامه هایش )مبنی بر آمادگی برای انتقال 5 متریک 
تنُ از آب سنگین سطح تسلیحاتی خود( به خارج 

از ایران را به اطلاع آژانس رساند.«
نهاد دیده بان هســته ای ســازمان ملل متحد، 
همانند گزارش فصلی خود در شــهریور ماه سال 
جاری تصریح کرده »ایران ســاحت راکتور موجود 
تحقیقاتی آب سنگین اراک را بر اساس طرح اولیه 

آن پیگیری نکرده است«

این گزارش می افزاید: »ایران هیچ قرص اورانیوم 
طبیعی، میله ســوخت یا مجموعه های سوخت با 
طرح اختصاصی که در اصل برای پشتیبانی از راکتور 
اراک طراحی شده بود، تولید یا آزمایش نکرد و همه 
قرص های اورانیوم طبیعی موجود و مجموعه های 
ســوخت همچنان در انبار و تحت نظارت مستمر 

آژانس قرار دارند.«
 آژانس، همچنین تصریح کرده در تاسیســات 
غنی ســازی ســوخت )FEP( در نطنــز، 5060 
سانتریفیوژ IR-1نصب شده در 30 آبشار و به همان 

شکل توافق شده در برجام وجود دارد.
طبق این گزارش، ایران به غنی سازی UF6 در 
FEP ادامه داده اما در طول دوره گزارش، اورانیوم 

U-235 بالای 3/67 را غنی سازی نکرده است.
دیده بان اتمی سازمان ملل همچنین گفته که 
رایزنی هــای فنی بین ایران و آژانس درباره میزان 
غنی ســازی اورانیوم در خطوط فرآوری تاسیسات 

پودر غنی شده در اصفهان، کماکان ادامه دارد.

آمانو در گزارش جدید:

ایران به محدودیت های تعیین شده در برجام پایبند است
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